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Min motorcykel er en del af mig. At køre på 
motorcykel er en symfoni for sanserne. 
Duften af nyslået hø, blomster eller gylle. 
Vinden og lydene. Man sidder ude i 
landskabet og ikke i en bil, hvor man oplever 
tingene som på en skærm.

så det ikke helt så lyst ud,
men nu er der en dynamisk
udvikling, folk flytter hertil,
og jeg kender foreningsliv,
skoler, børnehaver, erhvervs-
liv - jeg har skrevet om alt. At
få ideer er intet problem, hver
gang jeg får 10, når jeg måske
at lave to, siger han.

Ud over de lokale nyheder
tager Peter Hald sig gerne god
tid til at fortælle historier om
spændende mennesker.

- Jeg kan godt lide at tegne

et rigtig godt portræt af et
menneske. Jeg bliver helt
blød i knæene over folk, som
er gode til at fortælle. Jeg kan
især godt lide at tale med
gamle landmænd, til gengæld
er jeg ikke så vild med eksper-
tinterviews, hvor mennesker
prøver at få kloge-åger til at
fortælle om tendenser i tiden.

Vild med dinoer
Hvis Peter Hald ikke var ble-
vet journalist, skulle han hav-
de været palæontolog. At han
mestrer de klassiske journa-
listdiscipliner, er der ingen
tvivl om, og så der jo alt det
nye. Video, billeder sociale
medier og online first. Men li-
gesom dinosaurerne udvikle-
de sig, kan en gammel jour-
nalist også lære nye kunster.

- Vi er en truet branche.
Men ligesom dinosaurerne

udviklede sig til fugle, håber
jeg også, vi kan udvikle os. Jeg
kan godt lide at skrive online-
ting, og jeg kan godt se forde-
lene ved det, for modsat Face-
book er vi en slags videnbank
og sorteringscentral. Det
glemmer folk. Vi er her for at
bevare den kritiske sans. Hvis
vi ikke var her i vores lokal-
samfund, var der for mange
fusentaster, der fik frit spil, si-
ger han og erkender, at der er
områder, hvor han ikke er
helt med på noderne.

- Jeg vil ikke kunne gå ind
og lave en smart so me-rekla-
me, på den måde er vi lidt ud-
satte, fordi vi er specialister.
Men jeg er ikke bange for at
de unge kommer og tager
over, de vil ikke kunne skrive
de historier, som jeg gør, slår
han fast.

I det hele tager er der ikke

meget, som skræmmer Peter
Hald. Om han er en dinosaur,
der vandrer på jorden i en ny
tid, er svært at sige. Men tid er
jo som bekendt også relativt,
og når fødselaren føler sig
presset af tiden, minder han
sig selv om, at alt jo blot er et
splitsekund i det store hele.

- Vi glemmer, at for kort tid
siden vandrede der mam-
mutter rundt - livet udvikler
sig. På et eller andet tids-
punkt dør vi eller udvikler os
til noget, vi slet ikke kan ken-
de i dag. Jorden er 4,5 milliar-
der år gammel, så om 1000 år
eller en million år er verden
anderledes, og det er jo
egentlig ikke ret lang tid. Vi
synes, det er vældigt at skive
om de sidste nye boligblokke,
men om 1000 år er de jo ba-
re støv, siger han.

Hvad der sker med bolig-
blokke og Brædstrup-redak-
tion om 1000 år, må være
gætværk. Men lige nu består
begge dele, flankeret af Peter
Hald klar til at fortælle histo-
rien - nu og i fremtiden.

- Jeg kan godt lide at være
her. Hvis jeg kan få lov, vil jeg
gerne blive her, til jeg skal på
pension. Men når jeg stopper
med at arbejde, så skal jeg kø-
re en rigtig lang tur på motor-
cykel. Bare ud i det blå. Måske
rundt i Europa og lede efter
dinoknogler.

Horsens Folkeblads journalist Peter Hald 
fylder 60 år. Foto: Morten Pape Nystiftet forening 

puster nyt liv i 
idrætsarkiv
20 personer og fem klubber har allerede 
meldt sig ind i foreningen Horsens Idræts-
arkiv. Dermed er der håb om, at det store 
samling af effekter fra sporten i Horsens 
overlever.

Thomas Baden Sørensen
ts@hsfo.dk

HORSENS: "En ny forening er en
nødvendighed for at bevare
byens idrætsarkiv".

Sådan lød det forleden fra
en af de frivillige kræfter i ar-
kivet på Gasvej, Gunner Lind-
bæk Knudsen.

Nu er den en realitet. Tors-
dag blev foreningen Horsens
Idrætsarkiv stiftet, og efterføl-
gende har 20 personer og fem
klubber allerede meldt sig
ind.

- Idrætsarkivets eksistens-
grundlag ser pludselig noget
lysere ud end for en måned
siden, lyder det i en presse-
meddelelse fra foreningen.

Foreningens hovedformål
bliver at bevare og forbedre
grundlaget for et aktivt
idrætsarkiv og sportsmuse-
um i Horsens Kommune.
Samme navn til arkiv og for-
ening er valgt ud fra, at arkiv
og forening fremover skal
fungere som én enhed.

Formand på plads
- Den nye bestyrelse håber, at
endnu flere vil bakke op, når
alle medlemsklubberne i
nedlagte Sport Horsens får
tilbudt et medlemskab i for-
eningen, lyder det i presse-
meddelelsen.

Nyvalgt formand er Jesper
Rasmussen, som har været
frivillig i arkivet siden 2013
og har en fortid som træner i
Horsens Håndboldklub og
rektor i 15 år på trænerskolen
i Aalborg.

Generalforsamlingen valg-
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ser pludselig noget 
lysere ud.
FRA ARTIKLEN

te Birgit Christiansen, der er
"afviklende" kasserer i Sport
Horsens og aktiv kasserer i
HFS, til at holde styr på pen-
gekassen.

De to sidste bestyrelsespo-
ster tilfaldt Jimmy Sørensen
og Gunner Lindbæk Knud-
sen. Sidstnævnte fortsætter
som arkivleder.

Dirigent på generalforsam-
lingen var Børge Jørgensen,
som tog initiativ til stiftelsen
af Horsens Idrætsarkiv i 1995.

Arkivet blev ejerløst, da
Sport Horsens nedlagde sig
selv 2. juni. Den unikke sam-
ling af effekter fra den lokale
idrætshistorie har eksisteret i
26 år på grund af et frivilligt
team, der har lagt utallige ti-
mer i arbejdet.

Lars Nielsen er en af de frivillige på idrætsarkivet. Med stiftelsen af for-
eningen Horsens Idrætsarkiv er der håb om overlevelse for den unikke 
samling af sportseffekter fra flere århundreder. Arkivfoto: Morten Pape


